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W związku z przekazanymi Rzecznikowi Praw Obywatelskich informacjami Centralnego

Biura Śledczego Komendy Głównej Policji, wskazującymi, że w Polsce ujawniane są przypadki

handlu dziećmi w celu ich nielegalnej adopcji, zwracam się z uprzejmą prośbą do Pana Ministra,

o udzielenie szczegółowych informacji na ten temat oraz wskazanie działań podejmowanych

w celu zwalczania tego procederu.

Należy zaznaczyć, że Rzecznikowi znana jest analiza postępowań karnych, prowadzonych

w latach 1995-2005 r., przeprowadzona w Prokuraturze Krajowej, wskazująca na fakt, że niemal

wszystkie postępowania karne dotyczące handlu ludźmi, które były lub są nadal prowadzone

w Polsce, mają związek z prostytucją.

Z posiadanych przez Rzecznika informacji wynika, że kilka lat temu Ministerstwo

Sprawiedliwości, uznając, że nastąpił radykalny i niepokojący wzrost liczby spraw, w których sądy

orzekały o adopcji polskich dzieci przez obcokrajowców, podjęło działania mające na celu kontrolę

tego zjawiska. Prezesi sądów zostali poproszeni o rozważenie, czy w przypadkach, gdy te same

osoby powtarzalnie pośredniczą w adopcjach zagranicznych, nie byłoby wskazane powiadomienie

o tym fakcie odpowiednich organów prokuratorskich. Do prezesów sądów został także skierowany

wniosek o objęcie ścisłym nadzorem tej kategorii spraw oraz o przedsięwzięcie środków w celu

wyeliminowania klimatu przychylności dla adopcji zagranicznych.

Niestety nie jest znany efekt tego działania, jak również i to, czy i obecnie sprawy dotyczące

adopcji zagranicznych są objęte ścisłym nadzorem.

Jednocześnie uprzejmie proszę o rozważenie zasadności zbadania, czy w sprawach adopcji

krajowych nie ma miejsca podobna sytuacja, np. czy w sprawach tzw. adopcji ze wskazaniem nie

biorą udziału osoby trzecie, co do których może istnieć podejrzenie, że czerpią korzyści majątkowe

z faktu pośrednictwa w adopcji.
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